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کاروانسرای قلعه نصیر پلدختر در آستانه تخریب

بنای تاریخی دوره صفوی منزلگاه حیوانات شد
استان ها:  گروه  سپهرغرب، 
کاروانســرای قلعــه نصیر در 
دلیل  به  پلدختر  شهرســتان 
نبود اعتبار و در آستانه تخریب 
تاریخی  این  بنــای  و  اســت 
هم اکنــون به دلیل بی توجهی 
نگهداری  محل  به  مســئولان 
شده  تبدیل  علوفه  و  حیوانات 

است.
کاروانســرای قلعــه نصیــر در 
شهرستان پلدختر مربوط به دوران 
صفوی است که در 55 کیلومتری 
اندیمشــک  به طرف جاده  پلدختر 
واقع  شــده اســت، ایــن اثر کهن 

در 25 اســفند سال 1379 با شــماره ثبت 3051 
به عنوان یکی از آثار ملی ایران به ثبت رسیده است.

قلعه نصیر روی تپــه  ای قرار دارد که از غرب به 
کوه »چیل« محدودشده است و ابعاد حصار آن 30 
در 30 متر و چهار برج دارد که هر یک از آن ها 15 
متر ارتفاع دارند، بلندی دیــوار قلعه نیز 10 متر و 

پهنای آن 5.1 متر است.
تبدیل شــدن کاروانســرای قلعه نصیر به محل 

نگهداری الاغ و علوفه
برج هــای قلعه دوطبقه اند کــه در اطراف طبقه 
بــالای هر برج، محلی بــرای دیده بانی با تیراندازی 
ساخته شــده و این قلعه فقط یک در بزرگ دارد و 
آب آن از چاهی که درون قلعه قرار داشــته، تأمین 
می شــده است، ساختمان قلعه از سنگ و گچ است 
کــه متأســفانه امروز بــه حال خود رها شــده که 
دامداران و کشــاورزان منطقه برای نگهداری الاغ و 

علوفه و کاه از آن استفاده می کنند.
منوچهــر بابایی کارشــناس میــراث فرهنگی 
پلدختر نیز دراین بــاره گفت: قلعه نصیر مربوط به 
دوره صفویه و قاجاریه است که کاربردهای متفاوتی 

داشته است که به عنوان اســتراحتگاه یا منزلگاه از 
آن ها استفاده می شده است.

کاروانسرای دوره صفوی در آستانه تخریب
وی افــزود: درگذشــته قلعــه نصیر بــه خاطر 
قرارگرفتن در مســیر جاده خرم آباد به اندیمشــک 
به  عنوان اســتراحتگاه از آن اســتفاده می شــد که 
به طور منظم در هر شــش فرســخ ونیم یک قلعه 
وجــود داردکه قلعه نصیر، قلعه می شــود، قلعه رزه 
و کاروانسرای چمشــک هم از آن جمله می باشند 
که به عنوان استراحتگاه یا منزلگاه از آن ها استفاده 

می شده است.
کارشناس میراث فرهنگی و گردشگری پلدختر 
عنــوان کرد: درســال 89 -90 دیوار داخلی و یکی 
از برج های قلعه که در حال تخریب بود بازســازی 
و مرمت شــد، ولی اگر بخواهند بــه صورت علمی 
و اصولی بازســازی و مرمت کنند و به شــکل اولیه 
برگردانند بالای یک میلیارد تومان اعتبار نیاز دارد.

وعده مرمت قلعه در سال 97
رئیس ســازمان میراث فرهنگی و گردشــگری 
پلدختر اظهار کرد: درســالهای قبــل هزینه هایی 

برای مرمت و بازســازی دیواره داخلی 
و بیرونی قلعه نصیر شده است و مورد 

مرمت و بازسازی قرار گرفته است.
علی محمد عزیزی افزود: امســال با 
توجه به مشکلاتی که داشتیم اعتبارات 
را در بخش های کــه نیاز بود از جمله 
پل هایی کــه در معــرض خطر آب و 
سیلاب بود صرف کردیم و اعتبار برای 
بازســازی و مرمت قلعه نصیر نداشتیم 
که برای سال 97 مبلغی را برای مرمت 

آن تخصیص می دهیم.
به  نصیر  قلعه  کاروانسرای  واگذاری 

بخش خصوصی
وی عنــوان کرد: در آینــده برنامه 
داریم حریــم قلعه را آزاد کنیم کــه نمای بهتری 
داشته باشــد تا جذب گردشــگر بیشتری صورت 

بگیرد.
رئیس ســازمان میراث فرهنگی و گردشگری 
پلدختر بیان کــرد: باتوجه به اینکــه قلعه نصیر 
در مســیر آزادراه خرم آبــاد - پــل زال قراردارد 
یکــی از برنامه هــای دولت برای کاروانســرها و 
قلعه هــا واگذاری آن ها به بخش خصوصی اســت 
که بر اســاس همین سیاست کاروانسرای چمشک 
به بخش خصوصی واگذار شده است که درسرراه 
همین ســرمایه گذار هم مشکلاتی وجود دارد که 
مســئولان استانی و شهرستانی باید این مشکلات 

را برطرف کنند.
علی محمد عزیزی گفت: سیاست میراث فرهنگی 
هم این است که این آثار تاریخی به بخش خصوصی 
واگذار شوند که ساخت و مرمت آنها زیرنظر همین 
ســازمان خواهد بود البته بــا کاربردهای متفاوت 
ازجمله چای خانه، ســفره خانه ســنتی کار را انجام 
دهند که قلعه نصیر هــم جزء واگذاری ها به بخش 

خصوصی است.

معاون  اســتان ها:  گروه  ســپهرغرب، 
سیاســی، امنیتی و اجتماعی اســتانداری 
مردم  مشارکت  برای  بسترسازی  به  لرستان 
جهت مقابله با توزیع مواد مخدر در اســتان 

تأکید کرد.
به گزارش ســپهرغرب به نقل از روابط عمومی 
اســتانداری لرســتان، حبیب اله خجســته پور در 
جلسه کمیته مشارکت های مردمی شورای مبارزه 
با مواد مخدر استان با اشاره به اینکه مواد مخدر به 
عنوان یک معضل در همه کشــورهای دنیا مطرح 
است، اظهار داشت: کشــور ما به واسطه موقعیت 
جغرافیایی کــه در دنیا دارد به عنوان یک محور و 
معبری برای انتقال مواد مخدر مورد استفاده بوده 

است.
وی در ادامــه افزود: جامعه امــروز ما، یک 

جامعه جوان اســت که بیشــتر در معرض خطر 
قرار دارد و همواره در بحــث برنامه های مختلف 
حوزه مواد مخدر جایگاه خاص و ویژه ای داشــته 

است.
معاون سیاسی، امنیتی و اجتماعی استانداری 
لرســتان در مقایســه مواد مخدر با ســایر کالاها 
بیان داشت: مواد مخدر مانند سایر کالاهای تجاری 
یک عرضه و یک تقاضا دارد، به عبارتی مواد مخدر 
توسط سودجویان و کسانی که به دنبال سوداگری 
هســتند عرضه شده و از طرف برخی افراد جامعه 

مورد استفاده قرار می گیرد.
حبیب اله خجسته پور با اشاره به مشارکت های 

مردمی در قالب تشــکل های سازمان یافته، گفت: 
مشارکت های مردمی به صورت عام و تشکل های 
ســازمان یافته بعنوان کســانی کــه از دل مردم 
برآمده  و وظیفه دولتی ندارند، اما یک ارِق ملی و 
مذهبی آنان را به این سمت کشانده نقش مهمی 

در حوزه عرضه و تقاضا دارند.
وی در ادامه افــزود: در حوزه عرضه مهم ترین 
کاری کــه می توان انجام داد بحث مقابله اســت 
که نقش مردم در این حوزه غیرمســتقیم بوده و 
بصــورت انتقال اطلاعات به کســانی که با توزیع 

مواد مخدر مقابله می کنند همکاری نمایند.
معاون سیاسی، امنیتی و اجتماعی استانداری 

لرســتان با اشــاره به نقش مردم در حوزه تقاضا 
تصریح کرد: در حــوزه تقاضا با دو موضوع مواجه 
هستیم، یکی بحث پیشــگیری است یعنی اجازه 
ندهیم فردی به ســمت مواد مخــدر برود و تقاضا 
کنــد؛ دوم موضوع درمان کســانی اســت که به 
مواد مخدر مبتــلا شــده اند و می خواهیم آنان را 
درمان کنیم. بنابراین مردم در این حوزه نقشــی 

مستقیم دارند.
حبیب اله خجسته پور هدف از برگزاری جلسه 
کمیته مشــارکت های مردمی شــورای مبارزه با 
مواد مخدر را حضور بیشــتر مردم دانست و افزود: 
شأن نزول مدیران اجرایی در این جلسه به جهت 

بسترسازی برای حضور بیشتر و قوی تر مشارکت 
مردمی در قالب تشــکل ها و ســمن ها در حوزه 
پیشگیری، درمان و در نهایت مقابله در امر توزیع 

مواد مخدر است.
وی با اشاره به حضور موفق مردم در صحنه های 
بحرانی خصوصاً جنگ تحمیلی بیان داشت: اگر با 
این رویکرد دســتگاه های اجرایی و تشــکل های 
مردمی برنامه های خود را ارائه دهند می توانیم از 

نیروهای مردمی بهره مند شویم.
معاون سیاسی، امنیتی و اجتماعی استانداری 
با اشــاره به تهدید و خطر توزیــع مواد مخدر در 
میان جوانان اظهار داشــت: مواد مخدر سلامت و 
زندگــی جوانان ما را تهدیــد و اقتصاد را متزلزل 
نموده اســت. از این رو انتظــار داریم عامه مردم 
سازمان یافته در قالب تشکل ها مشارکت کنند که 

قطعاً نتیجه خواهیم گرفت.

فرمانده انتظامی شهرستان کرمانشاه:
عامل تیراندازی در دیزل آباد 

کرمانشاه دستگیر شد
انتظامی  ســپهرغرب، گروه اســتان ها: فرمانده 
شهرستان کرمانشاه گفت: عامل تیراندازی در منطقه 

دیزل آباد کرمانشاه شناسایی و دستگیر شده است.
به گزارش ســپهرغرب به نقل از پایــگاه خبری پلیس، 
ســرهنگ رضا شیرزادی اظهار داشــت: روز گذشته فردی 
با اســتفاده از یک قبضه ســلاح جنگی به دلیل اختلافات 
شــخصی به در یکی از نمایشگاه های خودرو مراجعه و اقدام 
به تیراندازی کرد که منجر به آســیب رسیدن به چند مغازه 

و خودرو شد. 
وی بــا بیان اینکه این حادثه خســارت جانی نداشــته 
اســت گفت: مأموران کلانتــری 25 دولت آباد پس از وقوع 
این حادثه رســیدگی به موضوع را به سرعت در دستور کار 

قرار دادند. 
فرمانده انتظامی شهرستان کرمانشاه با بیان اینکه متهم 
پیــش از حضور مأموران از محل متواری شــده بود، اظهار 
کرد: پلیس در نهایت با اســتفاده از اقدامات اطلاعاتی متهم 

را شناسایی و دستگیر کرد. 
رضا شیرزادی با بیان اینکه متهم به منظور سیر مراحل 
قانونی به دســتگاه قضایی معرفی شده است، گفت: به هیچ 
عنوان اجــازه نخواهیم داد که عده ای هنجارشــکن نظم و 

امنیت عمومی را خدشه دار کنند. 

در جلسه بررسی طرح های سفر رئیس جمهور به 
استان کرمانشاه مطرح شد:

انتقادازعدم پرداخت اعتبارات 
مصوب سفر رئیس جمهور به استان 

کرمانشاه
دستگاه های  انتقاد  اســتان ها:  گروه  سپهرغرب، 
اجرایی استان کرمانشــاه از عدم پرداخت اعتبارات 
مصوبات سفر رئیس جمهور به استان از مباحث مطرح 

شده در جلسه بررسی این مصوبات بود.
جلســه بررســی و پیگیری وضعیت تخصیص اعتبارات 
پروژه های مصوب سفر رئیس جمهور به استان کرمانشاه به 
ریاست شریف خسروی، مدیر کل جذب و حمایت از سرمایه 
گذاری استانداری کرمانشاه روز سه شنبه در محل معاونت 

اقتصادی استانداری کرمانشاه برگزار شد.
در این نشســت هر یک از مدیران دســتگاه های اجرایی 
به عدم پرداخت اعتبارات سفر ریاست جمهوری اشاره کرد 
و بیان مشــکلات موجود در این زمینه پرداختند. همچنین 
این مدیران خواســتار رفع موانع موجود در مسیر تخصیص 

اعتبارات مذکور شدند.
در ابتدای این جلســه شریف خســروی، مدیر کل دفتر 
جذب و حمایت از ســرمایه گذاری استانداری اظهار داشت: 
عدم پیگیری دســتگاههای اجرایی مســتقر در اســتان در 
زمینه مصوبات اعتبارات ســفر ریاست جمهوری بسیاری از 

توفیقات را از ما سلب کرده است.

خبــر

استانها
sepehr.ostanha@gmail.com

از  گوشه ای  اســتان ها:  گروه  سپهرغرب، 
مثنوی تخلفات مالــی صورت گرفته در نهاد 

شهرداری بروجرد افشا  شد.
روز گذشته جلســه کمیسیون فرهنگی، حقوقی 
و اجتماعی شــورای شهر با حضور هفت عضو از 9 
عضو شــورا و معاونت حقوقی و املاک شــهرداری 

بروجرد برگزار شد.
افشای تنها گوشه ای از مثنوی هفتاد من تخلفات 
مالی در شهرداری بروجرد از سوی معاونت حقوقی 
و امــلاک این نهاد نه تنها خبرنــگاران که اعضای 
شــورای شهر را نیز شوکه کرد، تخلفات دامنه دار و 
عدیــده ای با اعداد و ارقام بزرگ و میلیاردی که در 
قالب قراردادهایی به دور از رعایت ضوابط و موازین 
قانونی و بدون اطلاع و یا حتی نظرخواهی معاونت 

حقوقی و املاک صورت گرفته بود.
بیان تنها گوشــه ای از تخلفات تأســف بار مالی 
رخ داده در شــهرداری بروجــرد آن هم حداقل در 
چند سال اخیر برای اولین بار و با حضور خبرنگاران 
در صحن شورای شهر تعجب همگان را برانگیخت.

انعقاد قراردادهــای همکاری تنها با تنظیم یک 
صورت جلســه، بدون تاریخ و مــدت فعالیت و به 
دور از نگاه، نظــر، رأی و پیگیری معاونت حقوقی 
و املاک شــهرداری طی این سال ها جیب خیلی ها 
را پر پول کرده و مزه درآمدزایی بی دردسر از محل 
منابع شــهرداری و بیت المال را در کام بسیاری ها 

چشانده است.
حال باید پرسید که آیا اصلأ متخلفان میلیاردی 
شــهرداری که در طول همه این سال ها به راحتی 
آب خوردن، مشتی دروغ و دغل را تحویل رسانه ها 
و مردم داده و از ایثارگری  های شبانه روزیشان برای 

خدمت بی منت به شهروندان 
بروجردی ســخن ها رانده اند، به محاکم قضایی 
معرفــی و بیت المــال مردم از آنها بــاز پس گرفته 
می شــود، یا اینکه این مولتی میلیاردها این روزها 
با پول های بــاد آورده از جیب مردم و شــهرداری 

خوش گذرانده و به ریش همه می خندند؟

     قراردادهای میلیاردی که با دور زدن 
قانون منعقد شده اند

معــاون حقوقــی و املاک شــهرداری بروجرد 
در این باره گفت: بی توجهی به امور حقوقی در زمان 
تصدی بســیاری از شــهرداران اتفاق افتاده و این 
نقیصه سال ها است که شــهرداری بروجرد را آزار 

می دهد.
حمزه گودرزی در پاســخ بــه اظهار بی اطلاعی 
اعضای شــورای شــهر از موارد حقوقی شهرداری 
بروجرد عنوان کرد: ریشــه ایــن بی اطلاعی ها در 
این اســت که واحد حقوقی شــهرداری در انعقاد 

قراردادها مشارکت داده نشده است. 
وی اظهار کــرد: ریشــه بســیاری از اقدامــات 
صورت گرفته که امروز برای اعضای شــورای شهر 
جای ســؤال اســت، که بســیاری از قراردادها از 
جمله خرید معدن ماســه مبنــای قانونی ندارند، 
بــه طور مثال در برخی مــوارد تنها به تنظیم یک 
صورت جلسه اکتفا کرده که مسیر قانونی هم ندارد.
معــاون حقوقــی و املاک شــهرداری بروجرد 
تأکید کرد: یکی دیگر از آفات قراردادهای منعقد شده 
در شــهرداری این است که پس از اتمام زمان آنها، 
شورای شــهر مجدداً وقت اضافه ای را برای فعالیت 

به طرف قرارداد داده است.

     شــورا مجاری رانت را در شهرداری 
ببندد

حمزه گــودرزی بروجرد را به شــیر بی یال و 
کوپال تعبیر و تصریح کرد: عبور ندادن قراردادها از 
فیلتر معاونت  حقوقی و مشارکت ندادن آن در انعقاد 
و پیگیری قراردادها عامل بســیاری از مشــکلات 

ایجاد شده است.
وی اضافه کرد: از طرفی در برخی از قراردادهای 
منعقد شده با شهرداری زمان انجام تعهد مشخص 
نیست که این خود بستر را برای بهره برداری بیشتر 

از دارایی های این نهاد فراهم کرده است.
معــاون حقوقــی و املاک شــهرداری بروجرد 
بیان کرد: طی سال های گذشــته برخی ها با جیب 
خالی آمدنــد، زمین های شــهرداری را گرفتند و 

ساختند و کلی پول به جیب زدند.
حمیدگودرزی با اعلام بر اینکه شهردار نماینده 
بیت المال اســت، تأکید کرد: این در حالی اســت 
که اقدامــات زیادی بر خلاف قانــون و بیت المال 

صورت گرفته و خیلی ها را منتفع کرده است.
وی اظهار کرد: یک بقال هم ماستش را اینگونه 
نمی فروشد که املاک شهرداری بروجرد به فروش 
رفته اســت، بر این اســاس از اعضای شورای شهر 
تقاضا می شــود که مجاری رانت را در شــهرداری 

ببندند.

     واحد نظارت شــهرداری در خواب 
است

این مســئول با تأکیــد بر اینکه انعقــاد برخی 
قراردادها در حوزه کاری معــاون حقوقی و املاک 
شــهرداری بروجرد نیســت، عنوان کرد: از طرفی 
واحد نظــارت این نهاد اصــولاً ماهیت و چگونگی 

انعقادها را پیگیری نمی کند.
حمزه گودرزی با اشاره به برخی از قراردادهای 
منعقد شــده با شــهرداری بروجــرد تصریح کرد: 
قرارداد زمین شــهربازی ســابق با شرکت توسعه 
گردشــگری یکی از این موارد است که عملأ موارد 

قرارداد اجرایی نشده است.

وی گریزی هم به پاداش های بی حساب و کتاب 
داده شــده در شــهرداری بروجرد زد و گفت: یک 
زمان وقتی می تواند، پاداش بدهد که درآمد لازم را 

تأمین کرده و کسری بودجه نداشته باشد.

     اختلاس هایــی که به مراجع قضایی 
معرفی نمی شود.

معاون حقوقی و املاک شهرداری بروجرد ادامه 
داد: علاوه بر مشــکلات و تخلفات صورت گرفته در 
بطن انعقاد قراردادهای کاری، از ســویی تخلفاتی 
مانند رشوه و اختلاس در شهرداری بروجرد نیز به 

مراجع قضایی معرفی نمی شوند.
حمزه گودرزی وجود تعداد پرونده های قضایی 
شــهرداری را دلیل روشــنی بر عدم رعایت موارد 
و ضوابــط قانونی در انعقــاد قراردادهــا عنوان و 
تأکید کــرد: البته با تلاش معاونت حقوقی و املاک 
از ابتدای ســال جاری تاکنون قریب به 10 میلیارد 
تومان به نفع شــهرداری در محــکام قضایی رأی 

صادر شده است.
وی بــر ضرورت جلوگیری از تخلفات و فســاد 
در شــهرداری بروجرد تأکید و خاطر نشــان کرد: 
یکی دیگــر از ضعف های کاری حاکــم بر بدنه این 
نهاد این است که برنامه ای برای توسعه و آتیه شهر 

در آن وجود ندارد.

     قراردادهای چهار پروژه بررســی و 
عیب یابی می شود

در ادامه رئیس کمیسیون فرهنگی، اجتماعی و 
حقوقی شورای شهر بروجرد گفت: اعضای شورای 
شهر از معاونت حقوقی و املاک شهرداری بروجرد 
می خواهنــد کــه قراردادهای پروژه های هشــت 

بهشــت، مجتمع تجاری امام رضا)ع(، زمین سابق 
شهربازی و ســاختمان قدیم راهنمایی و رانندگی 

را بررسی کند.
اشــرف چگنــی اظهار کــرد: پس از بررســی 
قراردادهای پروژه های یاد شــده، معاونت حقوقی و 
املاک شهرداری نقاط قوت و ضعف این قراردادها 

را به شورای شهر اعلام کند.
وی عنوان کرد: همچنین در صورتیکه در بطن 
قراردادهای پروژه های یاد شده تخلفی صورت گرفته 
و حقی از شهرداری ضایع شده است، باید رسیدگی 

و به مراجع قضایی ارجاع شود.
رئیس کمیسیون فرهنگی، اجتماعی و حقوقی 
شورای شهر بروجرد خاطر نشان کرد: همچنین با 
هدف جلوگیری از تخلفات دیگر باید حســابداری 
ســازمان های تابعه شــهرداری بروجرد به افرادی 
واگذار شــود که پست ســازمانی آنها بر این مبنا 

تعریف شده باشد.

     اصرار مدیــران غیر خلاق بر تکرار 
سنت های ناکارآمد 

عضو دیگر شــورای شــهر بروجرد گفت: انجام 
نــدادن برخی کارها نه بــه تأمین پــول و اعتبار 
که به افــکار بیمار و ناقص مدیــران ربط دارد، از 
طرفی زمانی که مدیری تــوان تفکر و برنامه ریزی 
نداشته باشد، طبیعتاً به دنبال آن درآمدزایی اتفاق 

نمی افتد.
محمد پرهام اظهار کرد: برخی از مدیران فعال 
در بدنه شــهرداری بروجرد توانمند هســتند، اما 
بسیاری از آنها همچنان ســنت های چندین ساله 
و ناکارآمــد قبلی را در اداره این نهاد دنبال کرده و 

تداوم می بخشند.
وی عنوان کرد: وجود مدیران ناکارآمد و به دور 
از تفکر خلاقانه علاوه بر اینکه مانع اجرای بسیاری 
از اقدامات اســت، عاملی برای عدم تأمین هر چه 

بیشتر منابع درآمدی در نهاد شهرداری است.

افشای گوشه ای از مثنوی تخلفات مالی در شهرداری بروجرد

انعقاد قراردادهای میلیاردی با دور زدن قانون
مجاری رانت را در شهرداری ببندید

معاون سیاسی، امنیتی و اجتماعی استانداری لرستان تأکید کرد:

استفاده از ظرفیت سمن ها برای مبارزه با مواد مخدر


